
 

 

                           

Αθήνα,  5 Ιουλίου 2021 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα: «Ακόμη περιμένουν στήριξη οι παραγωγοί σταφίδας, 

εσπεριδοειδών, κηπευτικών, όψιμου καρπουζιού, φθινοπωρινής 

πατάτας και θερμοκηπιακών καλλιεργειών». 

 

Η υγειονομική και οικονομική κρίση έχει αφήσει το αρνητικό της αποτύπωμα 

στον αγροτικό κόσμο της χώρας και τα προβλήματα των παραγωγών μας όλο 

και πληθαίνουν. 

Χαρακτηριστικό παράδειγμα είναι οι σταφιδοπαραγωγοί σε πολλές περιοχές 

της Ηλείας όπως Βροχίτσα, Αγ. Απόστολοι, Χειμαδιό, Χαριά, Σώπι, Καυκωνία 

κ.α., οι όποιοι έχουν να αντιμετωπίσουν τη μειωμένη διάθεση της περσινής 

παραγωγής, που παραμένει στις αποθήκες, αλλά και την εμφάνιση ακραίων και 

έντονων καιρικών φαινόμενων. Η έντονη χαλαζόπτωση στα μέσα του Ιουνίου 

προκάλεσε, για ακόμα μια φορά, ζημιές στην καλλιέργεια της σταφίδας, γεγονός 

που φέρνει τους καλλιεργητές σε εξαιρετικά δύσκολη θέση.  Δυστυχώς, οι 

δυσκολίες δε σταματούν εδώ, καθώς οι πολύ υψηλές θερμοκρασίες που 

επικρατούν στο νομό, έχουν αρχίσει να δημιουργούν περαιτέρω προβλήματα 

στους σταφιδοπαραγωγούς, τα οποία αναμένεται να ενταθούν τις επόμενες 

ημέρες.  Θα πρέπει, επίσης, να επισημάνουμε ότι πολλοί από αυτούς 

αντιμετώπισαν προβλήματα και με τη συνδεδεμένη ενίσχυση. Αρκετοί έλαβαν 

μικρότερη ενίσχυση, ενώ κάποιοι δεν έλαβαν καθόλου και δεν τους δόθηκε το 

δικαίωμα της ένστασης. 

Επιπλέον, ένα πάγιο και διαχρονικό αίτημα των καλλιεργητών μαύρης 

κορινθιακής σταφίδας είναι η αναδιάρθρωση-ανασύσταση της καλλιέργειας με 

νέα και υγιή φυτά, προς αντικατάσταση των γερασμένων πρέμνων. Με αυτό 

τον τρόπο η καλλιέργεια θα αποκτήσει τεράστια δυναμική, εκμεταλλευόμενη τις 

πολύ μεγάλες εξαγωγικές της δυνατότητες.  

Σημαντικά, όμως, προβλήματα έχουν να αντιμετωπίσουν και οι παραγωγοί 

εσπεριδοειδών και κηπευτικών, οι οποίοι ακόμα δε γνωρίζουν αν και πότε θα 
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αποζημιωθούν, για τις επιπτώσεις της πανδημίας. Επιπλέον, οι 

εσπεριδοπαραγωγοί έχουν να αντιμετωπίσουν και το φαινόμενο της ακαρπίας, 

που έχει κάνει την έντονη εμφάνισή του και θα προκαλέσει τεράστιο πλήγμα 

στην επόμενη παραγωγή. 

Ακόμα, όμως και οι παραγωγοί όψιμου καρπουζιού, φθινοπωρινής πατάτας και 

θερμοκηπιακών καλλιεργειών δε γνωρίζουν πότε θα αποζημιωθούν, καθώς 

σύμφωνα με το Δελτίο Τύπου που εξέδωσε το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης 

και Τροφίμων, η χρηματοδότηση δύναται να καταβληθεί στους δικαιούχους το 

αργότερο μέχρι την 31/12/2021. Με δεδομένο το τεράστιο οικονομικό 

πρόβλημα που αντιμετωπίζει ο αγροτικός κόσμος του νομού, η καταληκτική 

αυτή ημερομηνία είναι πολύ μακρινή. 

 

Επειδή, οι παραγωγοί της Ηλείας έχουν λυγίσει από τις επιπτώσεις της 

οικονομικής κρίσης και τις συνέπειες των ακραίων καιρικών φαινομένων. 

Επειδή, η σταφίδα είναι ένα προϊόν με μεγάλη προοπτική και τεράστιες 

εξαγωγικές δυνατότητες.   

Επειδή, οι αδιάθετες ποσότητες σταφίδας στις αποθήκες των παραγωγών και 

των συνεταιρισμών είναι πολύ μεγάλες. 

Επειδή, τα ακραία και έντονα καιρικά φαινόμενα πλήττουν διαρκώς το νομό 

Ηλείας. 

Επειδή, οι ελεγκτικοί μηχανισμοί του Κράτους πρέπει να κινηθούν άμεσα και 

να προχωρήσουν στην καταγραφή των ζημιών από την πρόσφατη 

χαλαζόπτωση. 

Επειδή, οι παραγωγοί πρέπει να αποζημιωθούν δίκαια και με ταχύτητα.  

Επειδή, στους σταφιδοπαραγωγούς δε δόθηκε το δικαίωμα της ένστασης για 

τη συνδεδεμένη ενίσχυση. 

Επειδή, η αναδιάρθρωση-ανασύσταση της καλλιέργειας της μαύρης 

κορινθιακής σταφίδας δε προχωράει. 

Επειδή, είναι κρίσιμη η ένταξη όλων των πληττόμενων παραγωγών σε μέτρα 

οικονομικής στήριξης και ενίσχυσης. 

Επειδή, οι παραγωγοί εσπεριδοειδών και κηπευτικών δεν αποζημιώνονται για 

τις οικονομικές επιπτώσεις της πανδημίας. 

Επειδή, οι παραγωγοί εσπεριδοειδών ήδη πλήττονται σε πολύ μεγάλο βαθμό 

από το φαινόμενο της ακαρπίας. 

Επειδή, οι παραγωγοί όψιμου καρπουζιού, φθινοπωρινής πατάτας και 

θερμοκηπιακών καλλιεργειών δε γνωρίζουν πότε θα τους καταβληθεί, 

επιτέλους, η ενίσχυση για τις επιπτώσεις της πανδημίας. 



Επειδή, παραμένει πάντα υπαρκτός ο κίνδυνος επισιτιστικής κρίσης, αν οι 

παραγωγοί δεν μπορέσουν να καλλιεργήσουν. 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η διαδικασία των αποζημιώσεων από την 

πρόσφατη χαλαζόπτωση στο νομό; Υπάρχει εκτίμηση για το πότε 

θα αποζημιωθούν οι πληγέντες παραγωγοί; 

2. Θα δοθεί το δικαίωμα της ένστασης σε όσους σταφιδοπαραγωγούς 

αντιμετώπισαν προβλήματα με τη συνδεδεμένη ενίσχυση; 

3. Σκοπεύει το Υπουργείο να προωθήσει την απόσυρση των 

περσινών ποσοτήτων σταφιδοπαραγωγής που παραμένουν στις 

αποθήκες στην περσινή τιμή πώλησης της σταφίδας και να μην 

επιτρέψει διάφορα παιχνίδια στις πλάτες των αγροτών; 

4. Τι θα πράξει σχετικά με την αναδιάρθρωση-ανασύσταση της 

καλλιέργειας της μαύρης κορινθιακής σταφίδας; 

5. Θα αποζημιωθούν άμεσα οι παραγωγοί όψιμου καρπουζιού, 

φθινοπωρινής πατάτας και θερμοκηπιακών  καλλιεργειών, εξαιτίας 

των συνεπειών της υγειονομικής κρίσης;  

6. Γιατί δεν ενισχύονται οι παραγωγοί εσπεριδοειδών και 

κηπευτικών; 

7. Θα στηριχθούν οι εσπεριδοπαραγωγοί που αντιμετωπίζουν το 

φαινόμενο της ακαρπίας; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Καλαματιανός Διονύσης-Χαράλαμπος 

 

Αλεξιάδης Τρύφων 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Αυγέρη Δώρα 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Γκιόλας Ιωάννης 

Καφαντάρη Χαρά 

Μάλαμα Κυριακή 



Μαμουλάκης Χαράλαμπος 

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μουζάλας Ιωάννης 

Μπάρκας Κων/νος 

Μωραϊτης Θάνος 

Παπαδόπουλος Σάκης 

Πολάκης Παύλος 

Πούλου Γιώτα 

Ραγκούσης Γιάννης 

    Σκουρολιάκος Πάνος 

Σπίρτζης Χρήστος 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Φάμμελος Σωκράτης 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος 

Ψυχογιός Γιώργος 

 

 




